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سرمقاله

حماسه اربعین غزه
جایگزینی یقین با تردید پرتگاهی 

مهلک است
ادامه از صفحه یک

را   راه  نتواند  غزه«،  »قیامت  در  که  معارفی  به 
بگشاید، باید تردید کرد. نمی گویم همه کسانی که 
از فلسطین دفاع می کنند، انگیزه یکسانی دارند. اگر 
حتی در عملیات فلسطینی ها تردید داریم، در تردید 
خود مختاریم، اما یقین نسبت به جنایات اسرائيل را 
با حسابگری های مرموز و وسواس گونه حاشا نکنیم. 
است.  مهلک  پرتگاهی  تردید  با  یقین  جایگزینی 
اگر کسی به رغم اطلاع از فجایع، همچنان دلش 
با مظلومان غزه نیست و یا کسی هنوز مشغول 
حسابگری و چرتکه سیاسی است و نمی تواند برای 
محکومیت نسل کشی و جنایات جنگی اسرائيل در 
غزه تصمیم بگیرد یا حداقل در خلوت خود باغزه 
همدردی کند، باید به منظومه فکری خود تردید 
کند، ولو خود را مدرن بداند. هر مکتب و ایسم 
با هر عنوان و گرایش از عدالتخواه و آزادیخواه و 
حقوق بشری اعم از سنتی و مدرن که نتواند در این 
پیچ مهم تاریخ در جای درست بایستد، چه زمانی 

خواهد توانست اسباب نجات بشریت باشند؟
تا چه  طرفین  اینکه  و  آن،  آینده  و  غزه  درباره 
ادامه  در  یافته اند،  دست  اهدافشان  به  اندازه 
یادداشت های گذشته، ان شاء الله جداگانه  خواهم 
صد  تا  غزه  ی  حماسه  جا  همین  تا  اما  نوشت، 
گفتمان  و  ماند  خواهد  خاطره ها  در  دیگر  سال 
»مظلومیت غزه« برگی مهم از تاریخ فلسطین و 
منطقه را ورق خواهد زد و حتی حلقه های فکری 
غرب را به بازنگری در فلسفه اخلاق خود واخواهد 
و  کاردستی  اسرائیل،  اشغالگری  چراکه  داشت. 
است.  شرق  برای  غرب  سیاسی  اندیشه  ارمغان 
و  خالی  با دست  تنها،  ملتی  که  آموخت  جهان 
در محاصره آب و غذا و دارو و ناجوانمردانه ترین 
سیطره  جهانی،  دروغ  امپراتوری  شبیخون های 
داد  و نشان  بی اعتبار ساخت  را  اراده  بر  بمب ها 
فلسفه چیرگی خون بر شمشیر و رسوایی ستم، 
افتخار  با  بایدن  پیش  روز   ۴۰ دارد.   حقیقت 

می گفت »من یک صهیونیست هستم«.
باور کنید بعید است پس از این تا صد سال دیگر 
کسی به گفتن این جمله افتخار کند. »من اسرائیلی 
ام« تبدیل به یک شرم شد و فجایع غزه ترومای 

اخلاقی غرب. 
والسلام

خبر

خبر

وزیر نفت شایعه استعفایش را تکذیب 
کرد

وزیر نفت شایعات مربوط به اختلاف با دولت و 
استعفای خود را تکذیب کرد.

دولت  هیئت  جلسه  حاشیه  در  اوجی  جواد 
نفت  وزارت  اقدامات  درباره  خبرنگاران  جمع  در 
وزارت  کرد:  اظهار  هوا،  آلودگی  کاهش  برای 
کیفی سازی  درخصوص  خوبی  اقدامات  نفت 
فراورده های نفتی انجام می دهد. در اصفهان واحد 
تولید روزانه ۲۰ میلیون لیتر گازوئیل یورو ۵ را به 
بهره برداری رساندیم. در سایر پالایشگاه ها هم بحث 
کیفی سازی محصولات را دنبال می کنیم تا سقف 
استاندارد تولیدات را افزایش دهیم. پالایشگاه شیراز 

و تبریز هم امسال به بهره برداری می رسد.
به  امسال  ماهه   ۷ در  نفت  وزارت  افزود:  وی 
گاز  میلیون متر مکعب  میانگین روزانه ۳۶  طور 
بیشتری به نیروگاه ها داده است و ۲۰ میلیون لیتر 
سوخت مایع یعنی گازوئیل یا نفت کوره کمتری در 
نیروگاه ها مصرف شده است. به صنایع بزرگ هم 
نسبت به سال گذشته روزانه ۶ میلیون متر مکعب 
گاز بیشتری داده ایم. درخصوص جمع آوری گازهای 
مشعل هم تا امروز ۱۱/۵ میلیون متر مکعب گاز 
مشعل در میادین غرب و شرق کارون جمع آوری 
شده و تا پایان سال تا ۱۹ میلیون متر مکعب می 
رسد یعنی تقریبا معادل گاز یک فاز پارس جنوبی. 
این گازها فرآوری و به خوراک پتروشیمی ها تبدیل 
میزان صادرات  درباره  اوجی همچنین  می شود. 
گاز ایران گفت: در زمینه صادارت گاز مایع امسال 
نسبت به سال گذشته نزدیک ۲۰ درصد رشد داشته 
ایم. نسبت به شروع دولت نزدیک به ۵۰ میلیون 

متر مکعب تولید گاز خام ما بیشتر شده است.
خصوص  در  پرسشی  به  پاسخ  در  نفت  وزیر 
شایعه استعفای خود، گفت: اختلافی بین من و 
وزارت نفت با دولت نیست و مسائل مطرح شده 
شایعه است. دولت از مسائل حوزه وزارت نفت 
حمایت می کند. باید از رئیس جمهوری تشکر کنم 

که نگاه پشتیانی به وزارت نفت دارند.
اوجی درباره همکاری با ترکمنستان برای تامین 
گاز در زمستان، اظهار کرد: قرارداد سوآپ گازی ما 
با ترکمنستان برقرار است و در حال مذاکره برای 

عقد قرارداد گازی بزرگ تری هستیم.

رهبر انقلاب در دیدار دست اندرکاران 
برگزاری کنگره بین المللی علامه طباطبایی:
جهاد فکری و تشکیل پایگاه فکری 

مستحکم ویژگی برجسته علامه 
طباطبایی بود

انقلاب اسلامی در  بیانات رهبر معظم  متن 
دیدار دست اندرکاران برگزاری کنگره بین المللی 
علامه طباطبایی که در تاریخ چهارشنبه ۱۷ آبان 
۱۴۰۲ برگزار شده بود، در محل برگزاری همایش 

در قم منتشر شد.
دیدار،  این  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
مرحوم علامه را پدیده ای کم نظیر در حوزه های 
علمیه در قرن های اخیر خواندند و گفتند: یکی 
حسین  محمد  سید  آیت الله  مهم  کارهای  از 
طباطبایی در بحبوحه تهاجم اندیشه های وارداتی 
و بیگانه، جهاد فکری و تشکیل یک پایگاه فکری 
که  کاری  بود،  تهاجمی  آرایش  با  و  مستحکم 

امروز به آن نیاز داریم.
با اشاره به ویژگی های  انقلاب اسلامی  رهبر 
برجسته و ممتاز مرحوم علامه طباطبایی همچون 
»ملَکَات  پرهیزگاری«،  و  »پارسایی  »علم«، 
و  ادبیات«  و  شعر  و  هنری  »ذوق  اخلاقی«، 
بعُد  افزودند: در  »صفا و رفاقت و وفاداری«، 
علمی ایشان جنبه های مختلفی وجود دارد که 
یکی از آنها تنوع علمی کم نظیر آن مرحوم است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به تسلط 
»فقه«،  همچون  علومی  در  طباطبایی  علامه 
»تفسیر«،  ریاضیات«،  و  »هیئت  »صول«، 
»انَساب«  و  ادبیات«  و  قرآنی«، »شعر  »علوم 
علمی  تنوع  این  کنار  در  کردند:  خاطرنشان 
علوم  در  ایشان  فکری  و  علمی  عمق  عجیب، 
مختلف نیز بسیار قابل توجه است به گونه ای که 
یک اصولی صاحب مبنا و یک فیلسوف نوآور و 

یک مفسر شگفتی ساز بود.
در  طباطبایی  علامه  علمی  آثار  اکثر  انتشار 
دیگر  از  ایشان  پروری  شاگرد  و  حیات  دوران 
بود  طباطبایی  علامه  مرحوم  علمی  جنبه های 
که رهبر انقلاب به آنها اشاره کردند و افزودند: 
تاثیرگذار  اندیشمند و  تربیت شاگردان عالمِ و 
همچون شهید مطهری و شهید بهشتی و مرحوم 
مصباح یزدی در هیچ عالمِ دیگری تا به این حد 
دیده نشده است و اکثر شاگردان مرحوم علامه 

نیز جزو نقش آفرینان انقلاب اسلامی بودند.
حضرت آیت الله خامنه ای دو ویژگی برجسته 
و  دادند  قرار  اشاره  مورد  را  طباطبایی  علامه 
افزودند: یکی از این ویژگی ها، جهاد علمی کم 
با  فکری مستحکم  پایگاه  یک  تشکیل  و  نظیر 
رویکرد تهاجمی، در بحبوحه تهاجم اندیشه های 
وارداتی و بیگانه و شبهه افکنی ها بود که دو اثر 
»تفسیر  و  رئالیسم«  روش  و  فلسفه  »اصول 

المیزان« نمونه هایی از این جهاد علمی هستند.
معارف  از  دریایی  را  المیزان  تفسیر  ایشان 
اجتماعی و سیاسیِ روز در کنار مبانی فکری و 
حِکمَی و جنبه های خاص تفسیری برشمردند و 
گفتند: امروز نیز ما نیازمند پایگاه فکری تهاجمی 
شبهات  و  روز  نیازهای  پاسخگوی  که  هستیم 
باشد و این کار را باید از مرحوم علامه طباطبایی 

یاد بگیریم.
رهبر انقلاب اسلامی، عمل به معارف اخلاقی 
و سلوکی و بسنده نکردن به ارائه صِرف مطالب 
اخلاقی را دومین ویژگی برجسته علامه دانستند 
طباطبایی  علامه  مرحوم  کردند:  و خاطرنشان 
با آن همه وجوه علمی، هیچ هویتی برای خود 
قائل نبود و در برخوردهای رفاقتی و عمومی یک 
انسان نرم خو، صاحب حِلم و متواضع و گرم و 

گیرا و دلچسب و خوش بیان بود.
حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردند: علامه 
طباطبایی آنقدر که اکنون شناخته شده است 
در زمان حیات، شناخته شده نبود و به برکت 
آثار  و  شخصیت  روز  به  روز  ایشان،  اخلاص 
علامه در سطح کشور و دنیا، بیشتر شناخته 

خواهد شد.

مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز در مجلس 
دوره  دوازدهمین  انتخابات  در  که  اسلامی  شورای 
مجلس از سوی هیات اجرایی حوزه انتخابیه تبریز، 
آذرشهر و اسکو ردصلاحیت شده بود در گفت وگویی 
درخصوص اعتراض به نتیجه اعلامی از سوی این 
هیات، گفت: قرار است اعتراض کنیم و ببینیم که 
چه می شود، تا سه شنبه اعتراض را ثبت نکردم اما 
احتمالا فردا بچه ها به صورت اینترنتی از همان مسیر 

که گفته اند، ثبت خواهند کرد.
آذربایجان شرقی  استان  نمایندگان  عضو مجمع 
درخصوص شنیده ها مبنی بر »عدم دریافت نامه 
درخواست مستندات ردصلاحیت از سوی فرمانداری 
می خواهند  چه  مستند  داشت:  اظهار  تبریز«، 
بدهند؟ ببینید این چیزی که این ها نوشتند ما ترک ها 
فارسی اش  ترجمه  که  داریم  آن  برای  ضرب المثلی 
هم  پخته   »مرغ  شبیه  چیزی  یک  است  سخت 

خنده اش می گیرد«.
وی ادامه داد: زندگی من تا حالا برای این نظام 
و این انقلاب بوده است، من با همسرم که ازدواج 
کردم تا زمانی که از دنیا رفت فرصت نکردیم حتی 
درس  یا  بودیم،  جبهه  در  یا  برویم؛  زیارت  یک 
بیمارستان  در  و  یا کشیک می دادیم  می خواندیم، 
مریض می دیدیم و همواره در خدمت نظام و انقلاب 
بودیم. الان هم فرصت نکردیم حتی تفریح برویم، 
خیلی ها می روند و تفریح می کنند ما نتوانستیم حتی 

برویم و بگردیم.
به گزارش ایلنا، پزشکیان افزود: حالا با این شرایط 
اگر ما با نظام مشکل داشته باشیم آن هایی که با 
نظام مشکل ندارند، چه کسانی هستند؟ یعنی اصلا 
این حرفی که زدند، خیلی خنده دار است. چه مدرک 
و مستنداتی می خواهند بدهند که من با نظام مشکل 
این  برای  هستی ام  و  زندگی  تمام  که  منی  دارم؟ 
انقلاب و این مملکت بوده، آن ها خودشان مشکل 
دارند و دارند کاری می کنند که مردم را به نظام بدبین 
کنند نه مایی که تلاش می کنیم و زور می زنیم بلکه 
این مملکت درست شود و آن الگویی شود که اوایل 
انقلاب دلمان می خواست بهترین شویم؛ نه اینکه 
یک عده آدم های ناتوان به اصطلاح بی سواد و با دید 
محدود بیایند و بعد حتی دو قدم جلوتر از خودشان 
را نبینند و بعد همان ها، آن هایی که می  توانند افق 

بلندتری ببینند را از میدان به در کنند.
وی اضافه کرد: انقدر که گفتند قرار شد اعتراض 
که  من  نکنم.  اعتراض  می خواستم  کنیم،  ثبت  را 
وابستگی به این جایگاه ندارم، من اگر به دنبال پول 
بودم بروم طبابت کنم بهتر نیست؟ من از کرسی 
نمایندگی دنبال امتیاز و پول نبودم و نیستم فقط 

تلاش می کنم در حد توانم قدمی برای کشور و نظام 
بردارم.

پزشکیان در ادامه با اشاره به انتشار ویدویی از 
از  فیلمی  کرد:  عنوان  مجلس،  در  پیاده روی خود 
ما گرفتند که فلانی »در مجلس راه می رود« این ها 
اگر فیلم دیگری داشتند که آن  را منتشر می کردند، 
بیت المال  از  بچه هایمان  دادیم  خودمان  نه  ما 
بخورند، نه اجازه دادیم که خودشان )بچه هایمان( 
از بیت المال بخورند، نه بچه هایمان خارج از کشور 
هستند، نه برای کسی سیسمونی می گیریم؛ یعنی 
ماها همینی هستیم که هستیم. برای این نظام تمام 
زندگی و اعتقادمان را گذاشتیم. حالا اگر ما به این 
انقلاب معتقد نیستیم، آن هایی که معتقدند چه 

چه  ما  از  می کردیم؟  باید  چه کار  هستند؟  کسی 
می  خواهند؟ چه کسی این حرف را می زند؟ کسی که 
نگاه کنی شاید اصلا خودش هیچ سابقه آنچنانی هم 
ندارد. چه می گوید؟ می گوید فلانی نظام را قبول 
ندارد، من اگر نظام را قبول ندارم اینجا )مجلس( چه 

غلطی می کنم؟
نماینده مردم تبریز در پاسخ به این سوال که »آیا 
برای تغییر نظر شما از عدم اعتراض به ثبت اعتراض 
رایزنی  کسی  گفت:  است؟«،  شده  رایزنی  شما  با 
اصرار  و  گفتند  خیلی  آشنایان  و  دوستان  نکرده، 
کردند که اعتراض را حتما ثبت کن، ماهم پذیرفتیم.

وی در واکنش به این سوال که »آیا توسط آقایان 
خاتمی یا لاریجانی با شما صحبتی برای ثبت اعتراض 

شد؟«، ابراز داشت: خیر، آقای خاتمی که نه؛ ولی 
خیلی ها تماس گرفتند و خواستند که حتما اعتراض 

کنید.
بیشتر  من  ببینید  کرد:  خاطرنشان  پزشکیان 
با این نیت دارم می آیم که در مملکتی که دارند 
مردم را از صندوق ها گلایه مند و ناامید می کنند 
باشم  بیایند، صدایی  و نمی خواهند پای صندوق 
بلکه یک عده ای به خاطر ما بیایند پای صندوق. 
وگرنه من را نماینده نکنند، مثلا من از نمایندگی 
امتیازی داشتم که آن را از دست بدهم؟ به کسی 
چیزی دادم؟ خودم خوردم؟ اگر پیدا می کردند که 
اتفاقا چون چیزی پیدا نکردند  آن ها را می گفتند 

می گویند من نظام را قبول ندارم.

از  بعضا  متاسفانه  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
ظرفیت های موجود در حوزه فرهنگی به درستی استفاده نمی شود 
از ظرفیت های موجود گام  ابتدا به سمت استفاده  باید  بلکه ما 

برداشته و سپس برای به دست آوردن نداشته هایمان تلاش کنیم.
محمدباقر قالیباف در مراسم گرامیداشت روز کتاب، کتابخوانی و 
کتابدار در تالار وحدت بیان کرد: کمتر جمع هایی داریم که ما مردها 
فرصت ها را به خانم ها داده باشیم. وقتی بالای تریبون آمدم، دیدم 
جمع خانم ها از آقایان بیشتر است. طبیعتاً حضور خانم هاست که 
چنین خلاقیت هایی را هم به دنبال دارد. ان شاءالله که ما مسئولان 
قدر بانوان کشور و ظرفیت هایی که مغفول مانده است را به درستی 
در زمینه های مختلف بشناسیم و فرصت ها را برای آنان فراهم کنیم. 
به ویژه در حوزه های تربیتی، آموزشی و فرهنگی که بانوان می توانند 
بیشترین نقش را ایفا کنند. بدون شک نقش بانوان بی نظیر بوده و 

هست و ان شاءالله بتوانیم آن را بیشتر تقویت کنیم.
رئیس مجلس ادامه داد: ما باید توجه داشته باشیم خانواده هایی 
که امروز برای تامین نیازهای معیشتی و مسکن خود با چالش 
مواجه هستند حق دارند که از سبد فرهنگی فاصله بگیرند، شاید 
فراموش نکنند اما کم کم با درگیر شدن به دغدغه های معیشتی سبد 
فرهنگی را از یاد می برند و عوارض آن برای کشور و خانواده خواهد 

بود.
وی در ادامه اظهار کرد: نهاد کتابخانه ها یک نهاد عمومی است، 
این نهاد باید جور بار فرهنگی را در سبد خانواده ها بر دوش بکشد. 
نهاد بخش خصوصی یا تخصصی نیست باید عرصه فرهنگی خانوار 
از این طریق پر شود. خیلی از کارها نیاز به پول ندارد بلکه نیازمند 
همکاری و هماهنگی بین دستگاهی دارد. بنده با توجه به مسئولیتی 
که در شهرداری داشتم خطاب به همه شهرداری ها و شهرداران 
اعلام می کنم که نقش مهمی را در حوزه فرهنگی به ویژه فرهنگ 

کتابخوانی برعهده دارند.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: بنده به به یاد 
دارم یک تقابلی بین نهاد کتابخانه ها با شهرداری ها بر سر عوارضی 
که در قانون مصوب شده بود وجود داشت، بنده معتقد هستم 
به جای پرداختن به این مسائل باید از ظرفیت ها استفاده شود. با 
همدلی و همکاری می توان از بستر شهرداری برای حوزه کتابخوانی 
استفاده کرد. امروز بیش از ۶۰۰ کتابخانه در کشور با عنوان های 
اتوبوس شکل  مختلف مانند کتاب مترو، کتاب تاکسی و کتاب 

گرفته است. در سراهای محله کتابخانه تشکیل شده است. عده ای 
می گفتند چرا سرای محله؟ حتما مدرسه و مسجد پیشروتر از نهاد 
کتابخانه هستند اما ما باید رویکرد محله محور داشته باشیم. در  هر 
محله، مسجد، مدرسه و منزل می توانند هم پوشانی داشته و از ابعاد 

مختلف محله را پیشرو کنند.
قالیباف در ادامه تاکید کرد: در خیلی  از جاها نیازمند پول برای 
ساخت کتابخانه نیستیم بلکه یک ساختمان ممکن است سال ها 
بلاتکلیف باشد. خیلی از موارد نیاز به قانون گذاری ندارد. از سوی 
دیگر قانونی که نوشته می شود باید اجرا شود. ما در قانون بودجه 
سال گذشته یک درصد از درآمد شرکت ها را به این حوزه اختصاص 
دادیم اما آیا این یک درصد فقط ۳۷ میلیون تومان می شود. اجرای 
قانون نیز بسیار مهم است که آن هم نیازمند همدلی و همکاری 
است. وی اضافه کرد: امروز گره های کشور در حوزه های تحولی با 
نکاتی که گفتم حل می شود اگر ما می خواهیم جامعه آگاه و خلاق 
داشته باشیم باید در حوزه حکمرانی و مدیریتی به این همدلی و 
همفکری توجه کنیم. بنده به عنوان یک شهروند و یک خدمت گزار 
در مجلس شورای اسلامی تلاش کردم در مسیر تصویب برنامه 
هفتم این نکات را لحاظ کنم. قطعا دولت و مجلس شورای اسلامی 
به موضوعات فرهنگی توجه دارد. اما گاهی ما از داشته هایمان به 
اول ما در حوزه فرهنگی  اولویت  خوبی استفاده نمی کنیم قطعا 
کتابخوانی است اما بلافاصله پس از آن محتوا نیز حائز اهمیت 
است قطعا مسائل اخلاقی خط قرمز ما هستند. محتوا نیز مهم 
است گاهی از ظرفیت ها و چهره های برجسته در این عرصه به دلایل 

مختلف به درستی استفاده نمی شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: بنده حدود دو سال پیش 
به مجموعه باغ کتاب که مجموعه بزرگی بوده و ظرفیت بسیار بزرگی 
دارد رفتم اما آنچه که آنجا اتفاق می افتد بیشتر به ضد فرهنگ شبیه 
بود تا به کارهای فرهنگی. نوع استفاده ما از داشته هایمان بسیار 
مهم است. اول باید از ظرفیت های موجود به درستی استفاده کنیم 
سپس به فکر چیزهایی که نداریم برویم. ان شاءالله همه دست به 

دست هم دهیم تا این تحول را در حوزه فرهنگی رقم بزنیم.
قالیباف گفت: بنده پس از اتمام تصویب برنامه هفتم گزارشی 
خدمت ملت ایران ارائه می کنم قطعا افق پنج ساله پیش رو قابل 
دسترسی و روشن خواهد بود و مجلس شورای اسلامی، دولت و 
قوه قضاییه دست به دست هم برای حل مشکلات گام بر می دارند.

مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز در واکنش به رد صلاحیتش مطرح کرد

اگرنظامراقبولندارمدرمجلسچهکارمیکنم!
گروه سیاسی - نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: فیلمی از ما گرفتند که فلانی »در مجلس راه می رود« این ها اگر فیلم دیگری داشتند که آن  را منتشر 
می کردند، ما نه خودمان دادیم بچه هایمان از بیت المال بخورند، نه اجازه دادیم که خودشان )بچه هایمان( از بیت المال بخورند، نه بچه هایمان خارج از کشور 
هستند، نه برای کسی سیسمونی می گیریم؛ یعنی ماها همینی هستیم که هستیم. برای این نظام تمام زندگی و اعتقادمان را گذاشتیم. حالا اگر ما به این 

انقلاب معتقد نیستیم، آن هایی که معتقدند چه کسی هستند؟

ازظرفیتهایموجوددرحوزهفرهنگیبهدرستیاستفادهنمیشودرئیس مجلس اعلام کرد

پزشکیان گفت: 
کسی که نگاه 

کنی شاید اصلا 
خودش هیچ 

سابقه آنچنانی 
هم ندارد. چه 

می گوید؟ 
می گوید فلانی 

نظام را قبول 
ندارد، من اگر 
نظام را قبول 

ندارم اینجا 
)مجلس( چه 

غلطی می کنم؟

وزیر امور خارجه پیشین ایران در گفت وگویی ضمن رد کردن ادعای دست داشتن 
ایران در حمله ۷ اکتبر جنبش مقاومت فلسطین به رژیم صهیونیستی، تاکید کرد 
که آمریکا توجیهی برای حضور در منطقه و حمایت از جنایت های رژیم اشغالگر 
قدس ندارد و ایران با ابزارهایی از جمله »فشار دیپلماتیک« و »هماهنگی با نیروهای 

مقاومت« برای خروج آن از منطقه تلاش خواهد کرد.
صالحی در گفت وگو با شبکه قطری الجزیره در پاسخ به این سوال که آیا حماس در 
عملیات »طوفان الاقصی« در ۷ اکتبر نیز مورد حمایت ایران بوده است، گفت: نه. به 
این خاطر که آن ها خودشان تصمیم گیرنده هستند. اما این به معنای حمایت نکردن 
ما از آن ها نیست. ما همواره به وضوح گفته ایم که از گروه مقاومت حمایت می کنیم 

اما آن ها مستقل هستند و تصمیماتشان را خودشان اتخاذ می کنند.
او در ادامه این گفت وگو درباره حمایت های ایران از حزب الله لبنان نیز گفت: این 
گروه مورد حمایت ایران است اما تحت کنترل آن نیست. حزب الله گروهی است که 

برای تصمیم گیری های خود به اندازه کافی بالغ  است.
صالحی ادامه داد که ایران از گروه های مقاومت از نظر »اخلاقی« حمایت می کند 

و »فنون جنگ« را به آن ها آموزش می دهد اما فقط در همین حد پیش رفته است.
به گزارش ایسنا، وزیر امور خارجه پیشین ایران در ادامه این گفت وگو در پاسخ 
به این که با توجه به درگیری های اخیر میان حزب الله لبنان و رژیم صهیونیستی 
احتمال  درباره  حزب الله  به  ایران  توصیه  اشغالی،  اراضی  شمالی  مرزهای  در 
گسترش تنش ها چیست، بیان کرد که ایران می خواهد جنایات جنگی و ستم رژیم 
صهیونیستی علیه مردم مظلوم غزه متوقف شود و مردم غزه از فرصت زندگی مانند 

دیگر ملل جهان برخوردار باشند.
صالحی در پاسخ به سوال خبرنگار الجزیره مبنی بر این که آیا ایران از حزب الله 
می خواهد تنش زدایی کند و درگیری ها را گسترش ندهد، گفت: ایران، به خودی 
خود، در این درگیری نقشی ندارد. اگرچه ما از دیدگاه ها و تصمیمات فلسطینی 
حمایت می کنیم. اما در اینجا نقشی نداریم که به آن ها بگوییم چه کار کنند و چه 
کار نکنند. او همچنین ادعای نقش داشتن ایران در فعالیت های انصارالله یمن را 

نیز رد کرد.
صالحی در پاسخ به این که چه نظری درباره ادعای اخیر آمریکا مبنی بر مورد هدف 
قرار گرفتن نظامیان و پایگاه های نظامی آمریکا در منطقه از سوی شبه نظامیان مورد 
حمایت ایران و ادعای آن درباره حملات تلافی  جویانه به پایگاه های نیروهای مقاومت 
و سپاه پاسداران در سوریه دارد، گفت: آمریکا هیچ توجیهی برای حضور خود در 
منطقه و حمایت از تمامی اقدامات مجرمانه رژیم اسرائیل در قبال مردم محروم 
غزه ندارد. بنابراین آن ها به دنبال توجیه ها و دلایلی هستند که برای ما ارزشی ندارد. 
مدام می گویند ما به )پایگاه های( ایرانی در سوریه حمله کردیم. مگر ما در سوریه چه 
داریم؟ در سوریه مستشاران نظامی داریم. پس وقتی می گویند به محل هایی که در 

سوریه متعلق به ایران است حمله کرده اند، صحت ندارد.
او افزود: حضور ما در سوریه بر مبنای دعوت دولت سوریه است و نقش آن 
عمدتا، مستشاری است. بنابراین، من نمی دانم آمریکا کجا را در سوریه بمباران 
می کند. به خودشان بستگی دارد که می خواهند کجا را بمباران کنند. این به معنای 

بمباران کردن یک پایگاه ایرانی نیست.

یر امور خارجه پیشین ایران در پاسخ به این که چه دیدگاهی درباره گزارش پایگاه 
خبری المانیتور دارد که در آن ادعا شده است ایران قصد دارد از جنگ غزه برای 
بیرون راندن آمریکا از منطقه به واسطه نیروهای شبه نظامی طرفدار و وابسته به 
ایران استفاده کند، بیان کرد: ما بارها گفته ایم و در این باره تعارفی هم نداریم که 
می خواهیم آمریکا از منطقه خارج شود. آمریکا چه کاری در این منطقه دارد وقتی 
هزاران مایل با آن فاصله دارد؟ تصور کنید که ایران در مرزهای آمریکا باشد. واکنش 

آن ها چه خواهد بود؟ در مورد ما هم وضع به همین قرار است.
او درباره اینکه ایران حاضر است برای خروج آمریکا از منطقه چه کاری انجام دهد، 
گفت: ایران تمام تلاشش را می کند اما به نوعی، منطق و درایت خود را نیز به کار 
می بندد. ما خودمان را در وضعیتی قرار نمی دهیم که به تقابل بینجامد. اما به این 
معنا نیست که فشار دیپماتیک اعمال نمی کنیم. بنابراین، راه های زیادی برای اعمال 
فشار بر آمریکا برای خروج از منطقه وجود دارد. یکی از آن ها فشار دیپلماتیک و 
دیگری هماهنگی با گروه های مقاومت منطقه است تا مطمئن شوند آمریکا مجبور 

می شود این منطقه را ترک کند.
صالحی در ادامه با اشاره به اظهارت وزیر امور خارجه و رئيس جمهوری ایران 
تاکید کرد که ایران تاکید کرده است خواهان گسترش این درگیری در منطقه نیست.
او با این وجود، به موضع رژیم صهیونیستی درباره این جنگ پرداخته و گفت: 
من فکر می کنم اسرائیلی  ها می خواهند این تقابل را از داخل اسرائیل به بیرون از آن 
بکشانند. به دنبال این هستند. به این خاطر که اسرائیل، در حال حاضر، به دلیل 
این که بسیاری از ساکنان آن شغل خود را از دست داده اند و همه درگیر جنگ 

غزه هستند، کارآیی ندارد. ما امیدواریم این درگیری گسترش پیدا نکند اما آن ها در 
تلاشند این بحران را به خارج از اسراییل بکشانند. به همین دلیل است که آن ها در 
حال ایجاد بحران در جنوب لبنان هستند و تلاش می کنند بی از این حزب الله را درگیر 

این بحران کنند. اما مطمئنا، حزب الله و بقیه می دانند چه کار کنند.
این  اقدامات طرف مقابل  برده است  صالحی گفت که رژیم صهیونیستی پی 

درگیری کاملا حساب شده است.

علی اکبر صالحی در گفت وگو با الجزیره:
ایرانبهدنبالتقابلنیست
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